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Želáme Vám vianoèné sviatky

naplnené láskou a porozumením,
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ve¾kých zážitkov a malých radostí.
            

                                             Obec Vavrišovo
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Milí spoluobèania.

V tomto predvianoènom èase k Vám prichádzame s tretím èíslom obèasníka Vavrišan. A aj v tejto 

súvislosti si uvedomujeme, aký uponáh¾aný je náš život. Máme k dispozícii vymoženosti modernej 

doby a stále máme èoraz menej èasu na stretnutia,  rodinu, èi mimopracovné aktivity. Stále si 

hovoríme, že by sme mali spomali�. Uvedomujeme si to, len k samotnej realizácii spomalenia 

nášho zhonu sa nevieme dopracova�.

Vianoèné sviatky nám opä� klopú na dvere. 
V našich mysliach si urèite mnohí dávame 
súkromné s¾uby, že toto obdobie využijeme na 
oddych, èas pre rodinu, známych, svoje 
koníèky. Skúsme si ich aj splni�. Vianoce 
naozaj nie sú o materiálnych daroch. Vianoce 
sú o pocite a uvedomení si istoty, že nie sme 
sami. Sme so svojimi najmilšími a najbližšími. 
S tými, ktorí nás ako prví privinuli vo svojom 
objatí, ukazovali  krásy ale aj nebezpeèenstvá 
života. Sú to naši rodièia, starí rodièia. Tešme 
sa z ich prítomnosti a vážme si možnos� ich 
obja� a vráti� lásku, trpezlivos�, ktorou nás 
zahàòali, keï sme ju potrebovali a ešte stále 
potrebujeme. V tomto èase sa stretáva skoro 
celá rodina. Vracajú sa domov deti, ktoré žijú 
bližšie alebo na vzdialenejších miestach nášho 
sveta. Vracajú sa aj kvôli tomu, že domov je 
tam, kde sú rodièia, pocit istoty, láska a 
porozumenie. Tešme sa zo vzájomnej 
prítomnosti všetkých, ktorí sú nám 
akýmko¾vek spôsobom blízky. Nebojme sa 
prejavi� svoje city, da� im ich na vedomie. 
Nikdy nevieme, kedy máme tú poslednú 
možnos� poveda� svojim rodièom, de�om, 
rodine èi známym, že si ich vážime, ïakujeme 
im za všetko, èo pre nás urobili, èomu nás 

nauèili. Že ich máme radi. Aj vianoèné dni sú 
príležitos�ou na prejav vïaky slovom, 
pohladením, svojou prítomnos�ou. 

Pred rokom som v úvodnom príhovore 
Vavrišana napísala:  „Vianoce vznikajú 
v nás. A je na nás, èi èaro Vianoc dokážeme 
pocíti� vo svojich srdciach aj v priebehu roka. 
Staèí naozaj malièkos�, aby sme vnútorne 
obohatili nielen seba, ale aj ¾udí okolo nás“. 
Vraciam sa k tejto myšlienke aj tento rok, lebo 
som presvedèená, že malièkosti robia náš 
život  bohatš ím,  plnohodnotnejš ím.  
Z malièkostí prijímaných, èi dávaných 
skladáme mozaiku ve¾kých ¾udských 
hodnôt. 

Vážení spoluobèania,

dovo¾te mi na záver sa poïakova� za 
spoluprácu aj v tomto roku a popria� Vám aj 
Vašim rodinám požehnané vianoèné sviatky. 
Prajem Vám, aby ste ich prežili so svojimi 
milovanými v láske, porozumení, vzájomnej 
pohode. Rok 2018 nech do našich 
domácností, ale aj našej obce prinesie èo 
najviac krásnych malièkostí, ktoré nás 
posunú v skladaní mozaiky ¾udských hodnôt. 

                                   ¼ubica Chlebová

             starostka obce

Vážení obèania Vavrišova,

sme takmer susedia s dobrými partnerskými 

vz�ahmi nevyhnutnými na dobré 

spolunažívanie  a tak mi dovo¾te predovšetkým 

sa poïakova� za podporu vo vo¾bách do 

vyššieho územného celku. Vážim si ju. 

Hlavne vám však úprimne želám, aby ste si poèas blížiacich 

sa sviatkov užili vianoèné rodinné š�astie spojené s pohodou 

a prajnos�ou. Aby ste si príjemne oddýchli a z atmosféry 

týchto dní nabrali energiu, odhodlanie a chu� na 

realizovanie svojich cie¾ov v roku 2018, aj v rokoch ïalších                                                                                         

    Branislav Tréger, primátor mesta Liptovský Hrádok
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V januári ochotní chlapi, rodièia vytvorili klzisko pri kúpalisku, kde si mohli zahra� hokej a 
pokorèu¾ova� nielen deti, ale aj dospelí.

V budove èistièky odpadových vôd sme mali v januári problémy s èerpadlami. Nako¾ko nemáme 
technológiu hrubého predèistenia, dostane sa k èerpadlám aj odpad, ktorý do kanalizácie nepatrí (handry, 
pucvole a pod.). Tento odpad èerpadlá upcháva. Hneï v januári bol zakúpený nový komponent do 
poškodeného èerpadla a za pomoci p. Martina Tomèíka a Jaroslava Mihoka opravený.

Pokraèovali sme v ïalších krokoch smerujúcich k vysporiadaniu pozemkov pod cestou popri 
Èrmníku (od rodinného domu p. Hudáka k budove urbárskeho pozemkového spoloèenstva). 
K dnešnému dòu sú pozemky zamerané geometrickým plánom, vyòatá po¾nohospodárska pôda, 
tieto zmeny sú už koneène zapísané aj v katastri nehnute¾ností. V máji sme podali  žiados� na 
Slovenský vodohospodársky podnik (SVP) na vyòatie vodnej plochy u pozemkov, ktoré sú 
zamerané na cestu. V roku 2018, po prijatí stanoviska SVP, budeme pokraèova� v odkupovaní 
pozemkov od súkromných vlastníkov. Po majetkoprávnom vysporiadaní budeme môc� 
vypracova� projektovú dokumentáciu na výstavbu miestnej komunikácie v uvedenej lokalite.

Tu sme riešili aj zámenu pozemkov vo vlastníctve súkromných osôb, zasahujúcich do už asfaltovanej 
plochy cesty pri rodinnom dome p. Hudáka, s pozemkami vo vlastníctve obce, ktoré dlhodobo užívajú 
súkromní vlastníci a zároveò sme vstúpili do jednania smerujúceho k uzavretiu zmluvného vz�ahu na 
uloženie vecného bremena spoèívajúce v práve umiestnenia a uloženia inžinierskych sietí (kanalizácie) na 
pozemok vo vlastníctve súkromných osôb  p. Janotka Ján a p. Šavrtka Pavol. Veríme, že v roku 2018 budú 
zmluvy po vzájomnej dohode uzavreté a podarí sa nám ukonèi� ïalšiu majetkovo nevysporiadanú 
lokalitu.

V bytovom dome Vavrišan sme zrealizovali zaèiatkom roka stavebné úpravy nebytových 
priestorov a od júla 2017 sú aj tieto prenajaté. Obec momentálne nemá vo¾ný byt, všetky byty sú 
v prenájme.

V bytových domoch na Èrmníku bola zrealizovaná údržba okenných výplní, doèasne upravená 
príjazdová cesta k bytovkám  zásypom asfaltovou dr�ou a jej zhutnením. V novembri sa nám podarilo pri 
odstavných plochách pri bytovke s.è. 312 a garážach zrealizova� odkanalizovanie dažïovej vody vložením 
dvoch ulièných vpustí. V roku 2018 plánujeme v tejto èasti upravi�• asfaltový povrch, èím ukonèíme zlé 
podmienky prístupu do koncových garáží a vjazdu k bytovému domu. Za spoluprácu ïakujeme p. Jozefovi 
Flajsovi, Martinovi Tomèíkovi Alexandrovi Boledovièovi a Michalovi Grünvaldskému. Vïaka patrí aj 
firmám LUDOSS, EL SPOL-Sk,s.r.o.

Vstupné dvere do budovy domu smútku boli dlhodobo poškodzované typom lesných mravcov, 
fotodokumentáciu ste mnohí urèite zaregistrovali aj na našej facebookovej stránke. Obecné 
zastupite¾stvo na svojom augustovom zasadnutí schválilo použitie prostriedkov rezervného 
fondu na ich výmenu. V novembri boli poškodené vstupné dvere vybúrané a založené nové. Opä� 
nám pri znižovaní nákladov na prácu pomáhali naši spoluobèania. Tentokrát to bol p. Michal 

Pokaèovanie na str. 3
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Majzlík, Martin Tomèík a Zdeno Karas pri búracích prácach a pri murárskych p. Ján Gajdoš, 
Milan Gajdoš a Jaroslav Susedík. Aj touto cestou im patrí naše poïakovanie. Taktiež aj firme 
Tatra Trade z Liptovského Hrádku a Pavlovi Šavrtkovi.V roku 2018 chceme pokraèova� v ïalších 
opravách budovy v rámci našich finanèných možností.

Umelo vytvorený potok teèúci Bórovím nám aj tento rok spôsoboval problémy. Pod odstavnou plochou pri 
bytovom dome èlenovia Dobrovo¾ného hasièského zboru, privolaní na odstraòovanie vzniknutých závad, 
našli detskú loptu, detskú obuv, drevenú dosku, predložku spred dverí a podobné predmety, upchávajúce 
prietok vody a spôsobujúce jej vytekanie na priestor pred budovou výrobne. Pri riešení okrem èlenov DHZ 
pomáhal p. Martin Tomèík, Milan Brezina.

Bola vypracovaná projektová dokumentácia na stavebné úpravy budovy hasièskej zbrojnice 
z dôvodu vyhlásenia výziev Ministerstvom vnútra. Projektová dokumentácia rieši napojenie 
budovy na inžinierske siete:  kanalizaèná prípojka,  vodovodná prípojka a pripojovací plynovod. 
Stavebné úpravy sú zamerané na zateplenie stropu budovy, výmenu okien na veži.
Je navrhované sociálne zariadenie,  kúpe¾òa a WC, taktiež technická miestnos�• na umiestnenie 
zdroja tepla. V prípade udelenia finanènej podpory na stavebné úpravy, zrealizovaním týchto 
prác by bola budova hasièskej zbrojnice vo výbornom technickom stave.

Naša obec bola podporená na základe žiadosti vypracovanej na projekt „Kuruckým chodníèkom“ 
v hodnote 5 000,00 eur. Zakúpili sme lavice, stoly, smetné koše, ktoré budeme na jar 2018 postupne 
umiestòova�  na stanovištia - oddychové zóny. Nájdete ich pri ceste do Sihoti medzi  dolným a horným 
kempom, medzi bytovým domom Vavrišan a horným kempom, pri chodníku od obecného úradu 
k bytovkám. Taktiež budú lavièky umiestnené aj v areáli cintorína. Veríme, že ich využijete na oddych 
a kochanie sa krásou okolia a nie ako na ïalšiu možnos�  nièi�• to, èo nie je moje.

Vypracovali  sme žiados�• na Žilinský samosprávny kraj v oblasti kultúry na projekt Chodníèky 
k domovu, ktorý bol podporený sumou 650,00 eur. Na projekt sme získali ïalšie finanèné 
prostriedky od sponzorov. 

Vypracovali sme žiados� na Žilinský samosprávny kraj v oblasti regionálneho rozvoja na projekt 
Kamerový systém v obci, ktorý bol tiež podporený sumou 500,00 eur.

V roku 2016 obec uzatvorila Zmluvu o vzájomnej spolupráci na projekte výstavby miestnej 
komunikácie, vodovodu a kanalizácie v lokalite Borovie (rekreaèno-obytný súbor). Podali sme 
žiadosti na Pôdohospodársku platobnú agentúru v rámci podopatrenia 7.2. V novembri 2017 
sme dostali oznámenie o zastavení konania o žiadostiach,  neboli sme podporení.

V októbri 2017 sme opä� vypracovali žiados� o poskytnutie podpory formou dotácie na rok 2018  Èistièka 
odpadových vôd - výmena hrubého predèistenia. Táto technológia nám na èistièke chýba. Súèasné riešenie 
je ruèné. Zachytené neèistoty sú ruène s�ahované hrab¾ami. Ruène stierané hrablice majú ve¾ké medzery, 
cez ktoré neèistoty pretekajú do lapaèa piesku, upchávajú èerpadlá, dôsledkom èoho je ich nefunkènos� a 
èasté opravy. Navrhované riešenie je do existujúceho priestoru osadi� strojne stierané hrablice s užšou 
priepustnos�ou a ich následné dopravenie do výsypky, odkia¾ prepadnú do odstaveného kontajnera. 
U¾ahèila by sa manipulácia obsluhy, znížili náklady na opravy a údržbu.

Bilancujeme
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V novembri 2017 sme sa zamerali na vypracovanie žiadosti na Pôdohospodársku platobnú 
agentúru  podopatrenie 7.4, stavebné úpravy budovy Kultúrneho domu. 

V materskej škôlke sa nám podarilo ukonèi� interiérové úpravy kuchyne za pomoci prenajímate¾a budovy - 
Evanjelickej cirkvi augsburského vyznania. Bolo vymenené okno za plastové, podlahová krytina. 
Zakúpili sme nový sporák, chladnièku s mraznièkou a umývaèku riadu. Umývaèka riadu bola zakúpená 
z finanèného daru poskytnutého Urbárskym spoloèenstvom vo Vavrišove, za èo ïakujeme. Do herne sme 
zakúpili ïalšie interiérové vybavenie, školské pomôcky pre deti.  Mali sme naplánovanú úpravu povrchu 
v záhrade materskej školy, realizáciu sme presunuli na jar 2018. Plánujeme doviez�• zeminu, vyrovna� 
povrch a zasia� novú trávu.

V marci sme zrealizovali výrub stromov pri budove kultúrneho domu, bytovom dome na 
Èrmníku a v cintoríne, v októbri sme pokraèovali vo výrube stromov oznaèených pracovníkom 
TANAPu. Za pomoc ïakujeme ¼ubomírovi Chlebovi, Michalovi Grünvaldskému, Martinovi 
Tomèíkovi, poslancom zastupite¾stva.

Od 3.4.  do 8.4.2017 sme mali týždeò èistoty v obci, bol odstavený potok Vavrišanka z dôvodu vyèistenia 
jeho koryta. Boli sprístupnené ve¾koobjemové kontajnery na vyhodenie nadrozmerného odpadu 
z domácností, zrealizovali sme zber elektroodpadu, starého šatstva. Potok bol v minulosti umelo vytvorený 
našimi obyvate¾mi za úèelom jeho využitia pre statok chovaný v každej domácnosti, plákanie šatstva, 
polievanie záhrad. Je na každom z nás, aby sme si ho zachovali a mohli využíva�• aj v budúcnosti, starali 
sa o jeho okolie, nevyhadzovali do neho odpad z domácností a záhrad. Áno, aj toto sa deje- lístie a trávu 
z jeho okolia niektorí naši spoluobèania hodia do potoka. Tento odpad sa zhromažïuje a na niektorých 
miestach potom nie je dostatoèný prietok potoka. Preto Vás aj touto cestou žiadame, aby ste do potoka 
nevyhadzovali odpad akéhoko¾vek druhu, vážili si možnos� ¾ahkého prístupu k vode, vymoženosti nám 
danej našimi predkami.

V spolupráci s Hornoliptovským kuruckým regimentom, Valašským zborom Portášskym, 
obcami Valašská Bystøice, Jasenná, Rusava sme vypracovali projekt a zapojili sa do výzvy 
cezhraniènej spolupráce ÈR- SR, kde sme však neboli podporení.

Èlenovia DHZ a DHZO v júli natierali rozhlasové ståpy v obci.

Aktivaèní pracovníci natreli kovové zábrany na mostoch cez Mlynský potok, vyèistili a upravili 
verejné priestranstvá. Momentálne aktivaèných pracovníkov v obci nemáme.

Vandalizmus v katastri našej obce: boli znehodnotené reflexné ståpiky oznaèujúce vjazd do obce 
z Liptovského Hrádku. Vybavenie ich umiestnenia trvalo dva mesiace, zúèastnili sme sa viacerých 
stretnutí so zástupcami Dopravného inšpektorátu, Správy ciest. Staèí pár minút a naša práca v prospech 
bezpeènosti našich spoluobèanov je znehodnotená. Naši maloletí spoluobèania sa tiež chcú zvidite¾ni�•.. 
Postriekali nám tabule cyklotrás, dopravné znaèky, skleník, budovu starej hasièskej zbrojnice, porozbíjali 
bodové svetlá medzi horným a dolným kempingom a pod. Sme radi, že na druhej strane ich môžeme aj 
pochváli�, pretože v prípade ich oslovenia o pomoc, zodpovedajúcu ich veku a schopnostiam, sú ochotní 
zapoji� sa do aktivít obce.

Pokaèovanie na str. 5
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V septembri boli v obci namontované prvé kamery za úèelom ochrany majetku vo vlastníctve 
obce. V ïalších rokoch budeme poèet kamier zvyšova�. Kamery boli nápomocné pri odha¾ovaní 
odcudzenia dosiek uložených pri budove kultúrneho domu, nesprávnom uskladòovaní odpadu 
obèanmi, poškodzovaní majetku mladistvými a pod. Opä� Vás upozoròujeme na zavedenie 
kamier v obci. V prípade poškodenia Vášho majetku alebo zistenia iných prejavov vandalizmu 
v obci nás na to hneï upozornite,  kamerové záznamy nám môžu pomôc� odhali� vinníkov.

Ve¾konoèný stolnotenisový turnaj - III. roèník sa uskutoènil 15. apríla 2017. Zúèastnili sa ho deti a 
dospelí, dievèatá, ženy, chlapci a muži z Vavrišova. Spoloène si zahrali aj „kolotoè“. Organizáciu turnaja 
mali na starosti èlenovia kultúrno-športovej komisie Janka Gardošová, Bc. Evka Doležalová s jej 
predsedom Ing. Michalom Schlégerom. Za pomoc pri organizovaní samotnej sú�aže ïakujem Marekovi 
Lesákovi, Petrovi Závodskému, Mgr. Vladimírovi Švecovi. Pán Marek Lesák aj  naïalej organizoval 
stretnutia stolnotenisových športovcov v kultúrnom dome.

V sobotu 3. júna sme organizovali Vavrišovský juniáles. Opä� tu participovali èlenovia kultúrno  
športovej komisie pod vedením Ing. Michala Schlégera, detské hry mal na starosti  Ivan Striha. 
Zapojili sa aj ostatní poslanci, èlenovia obèianskych združení -Jednota dôchodcov, DHZ, 
taneèný klub Jessy Vavrišovo, rod. Doležalová, Nikola Chlebová a poník Fero, kynologický klub 
Liptovský Hrádok, p. Ján Salva s rodinou, Zuzana Stanèeková, Lucia Krasu¾ová (Strihová), 
Pavol Plávka a ïalší ochotní venova� svoj èas, seba v prospech úspešného priebehu podujatia. 
Príprava, samotná realizácia a následné upratovanie je väèšinou na zodpovednosti 3-4 ¾udí. Nie 
je to len o jednom popoludní. Preto využívame možnos�• poïakova�• sa im aj touto cestou.

V nede¾u 4. júna (na Ducha) èlenovia Hornoliptovského kuruckého regimentu v spolupráci s poslancami 
a èlenmi DHZ postavili pred budovou obecného úradu máj. Tancom a spevom stavanie mája sprevádzali 
èlenovia seniorského folklórneho súboru Vàbové prútie z Liptovského Mikuláša. Výšku mája uhádla 
p. Kvetoslava Piatková.

24. júna organizovali èlenovia DHZ a TJ Liptov Vavrišovo krásnu charitatívnu akciu na ihrisku 
na Bóroví, vý�ažok ktorej venovali de�om materskej škôlky. Krásny nápad, spojenie organizácií a 
¾udí s dobrým srdcom.

15. júla bol organizovaný v  areáli horného kempu Amatérsky volejbalový turnaj- myšlienka Michala 
Slaného, ktorá sa stretla s podporou mladšej aj staršej vekovej kategórie. Opä� dobrý nápad propagujúci 
našu obec, vytvárajúci priestor pre športové aktivity mladých.

15. júla TJ Liptov Vavrišovo organizovala V. roèník futbalového turnaja O putovný pohár 
starostu obce. Organizáciu mal na starosti p. Stanislav Žiška.

15. júla sa èlenovia Hornoliptovského kuruckého regimentu zúèastnili vo Valašskej Bystøici Portášskych 
slávností

22. júla Telovýchovná jednota Liptov oganizovala II. roèník Behu medzi humnami.

5. augusta sa uskutoènil  9. roèník Bitky pri Vavrišove, v rámci ktorého sme organizovali podujatie 

Pokaèovanie na str. 6

Pokaèovanie zo str. 4

Bilancujeme



-6-
Pokaèovanie na str. 7

Chodníèky k domovu. Týmto podujatím sa chceme vraca� k tradíciám našej obce - kosenie a hrabanie 
trávy ruène, v budúcnosti prida� ukážku ruèného strihania oviec, sú�až malotraktorov a pod. Hod 
budzogáòom bol malým rozptýlením, ktoré nahrádzalo tradièný hod gu¾ou. Obidve podujatia získali 
finanènú podporu od Žilinského samosprávneho kraja a uskutoènili sa pod záštitou predsedu ŽSK p. 
Juraja  Blanára. Osobne sa podujatia zúèastnili hostia: podpredseda ŽSK a primátor mesta Liptovský 
Hrádok Mgr. Branislav Tréger PhD., prednostka okresného úradu Liptovský Mikuláš Mgr. Lenka 
Mitrengová, starostka obce Liptovský Peter Ing. Anna Papajová, starosta obce Valašská Bystøice Emil 
Korduliak, starostka obce Vyšná Boca ¼ubica Trégerová. Dlhodobejšie sa zameriavame na zbieranie 
historických predmetov od obyvate¾ov Vavrišova, ktoré podèiarkujú život našej obce, našich rodièov, 
starých rodièov. Podarilo sa nám získa� kuchynské, murárske, stolárske pomôcky, ruèné práce, truhlice, 
obrusy. Je vystavené aj delo, požièané od p. Pavla Doležala, darovaná delová gu¾a a taktiež dobové 
mince-libertáše. Postupne sa nám zbierka aj vïaka Vám, Vavrišovèania, rozrastá. Ïakujeme.

V auguste sme si spomienkovým aktom uctili pamiatku zosnulých poèas SNP položením 
vencov k pamätnej tabuli na budove materskej školy a k pamätníku pri budove kultúrneho 
domu. Taktiež sa Ing. Eva Trnková, Tibor Trepáè a kontrolórka obce p. Danuša Beláková 
zúèastnili kladenia vencov na Podbanskom.

Predtým nepriatelia, teraz priatelia - história aj spája, tak ako spojila portášov s kurucmi. Dokument, 
natáèaný vo Valašskej Bystøici a Vavrišove v lete 2017, bol odvysielaný v sobotu 16. 9. na ÈT 2 o 9,00 h.

6. októbra sa zišli poslanci obecného zastupite¾stva na brigáde - pílení dreva pre potreby 
obecného úradu. Pomocnú ruku a traktor poskytol p. Martin Tomèík.

V Pribyline sa 11.10. uskutoènil aktív okresnej organizácie Jednoty dôchodcov Slovenska. Aj naši 
èlenovia JDS si prevzali ocenenia. Pani Mária Plávková vyznamenanie II. stupòa, pani Viola 
Sochorová a pán Dušan Plávka vyznamenanie III. stupòa a pani Vlasta Gardianová ïakovný list.

11. októbra sme ako každý rok pripravili októbrové posedenie s obèanmi vo veku nad 70 rokov. 
Èlenovia sociálnej komisie pod vedením jej predsedníèky Ing. Evy Trnkovej pripravili 
posedenie, v ktorom našich spoluobèanov pozdravili deti materskej škôlky, žiaci ZUŠ 
Liptovský Hrádok  Janko Perdek a Katka Kováèová. 

14. októbra sme mali milú povinnos�•- slávnostný zápis do pamätnej knihy obce a uvítanie našich 
najmladších spoluobèanov.

V tento deò èlenovia DHZ už druhý rok organizovali posedenie, poèas ktorého mali cvièný 
poplach. Posedenia sa zúèastnili  poslanci, rodinní príslušníci èlenov DHZ, podporovatelia 
DHZ. 

Taktiež boli ukonèené úpravy okolia kríža na miestnom cintoríne uložením dlažby, obrubníkov, vypílením 
kríkov v okolí. Pietne miesto tak dostalo krajší, estetickejší vzh¾ad. V budúcnosti bude jeho úprava a 
úprava okolia ¾ahšia.

Oznaèili sme hrobové miesta, za ktoré neboli dlhodobo platené cintorínske poplatky s tým, že na 
jar 2018 plánujeme povrchové úpravy cintorína navozením zeminy, vyrovnaním povrchu 

Pokaèovanie zo str. 5

Bilancujeme
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z dôvodu zlepšenia údržby cintorína kosením. V jeseni sme na základe žiadosti a so súhlasom 
pozostalých jedno hrobové miesto upravili, vyrovnali. 

Zakúpili sme nové dopravné znaèky, ktoré sú postupne umiestòované pod¾a schváleného projektu 
dopravného znaèenia v našej obci.

Vo Vavrišove máme ví�azku medzinárodnej sú�aže v nail arte.  doniesla 
z Prahy na Liptov pohár za prvé miesto.

Nepovažujme za samozrejmos� všetko okolo nás - pridajme nápady a pomocné ruky 
k zlepšovaniu života v našej obci. Žijeme tu my - niektorí kratšie, niektorí celý život, ale všetci  môžeme 
zanecha� vo Vavrišove svoju ”dobrú peèa�".

Lucinka Krasu¾ová

Pokaèovanie zo str. 6

Bilancujeme

Hoci som sa nenarodila vo Vavrišove, zamilovala som sa do tejto malebnej dedinky. 

Už ako die�a som prežila každé Vianoce na Liptove. A ako èas bežal, ja som vyrástla, 

dospela...ale Vavrišovo bolo, je a bude mojou srdcovkou.

„Najkrajšia cesta na svete má meno DOMOV, nie každý má to š�astie po nej kráèa�, 

tak si ju váž...“, napísala pani starostka na stránku Vavrišova ¾uïom, ktorí sa radi 

vracajú do Vavrišova, k rodine. Áno, aj ja patrím k nim. V dnešnom uponáh¾anom 

svete sa stretnutia v kruhu rodiny konajú najèastejšie na sviatky. A tak je to aj v našej 

rodine. Ve¾konoèné sviatky sú symbolom jari, ale v tomto roku poèasie tomu 

nenaznaèovalo. 14. apríl a von ako na jeseò. Ale my sme mali o zábavu postarané. 

Žiadne sedenie pred televízorom. V kultúrnom dome sa konal už II. roèník 

Ve¾konoèného stolnotenisového turnaja. Za našu rodinu sme sa zapojili všetci: 

od najmladšej po najstaršiu. Nálada bola výborná, športové výkony nadštandartné. 

Chcela by som sa poïakova� organizátorom turnaja s odkazom, nech neprestávajú 

organizova� takéto športové podujatia, pri ktorých vznikajú nové priate¾stvá, 

ostávajú krásne spomienky. Už sa všetci tešíme na nasledujúci roèník. 

                                                                                                   Andrea Kerteszová

Z pera našich priate¾ov
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„Prvým, ak nie jediným cie¾om, je š�astie die�a�a. Die�a je š�astné vtedy, ak budú š�astní ¾udia 

okolo neho. Každé die�a, ktorému do srdca zasejeme lásku k èloveku a zmysel pre 

zodpovednos�, je našim tichým ví�azstvom.“ Výrok J. A. Komenského bol pre nás 

posolstvom v našej práci aj tento školský rok 2016/2017. Materská škola Sovièky podporuje 

osobnostný rozvoj detí v oblasti sociálno- emocionálnej, intelektuálnej, telesnej, morálnej, 

estetickej, rozvíja schopnosti a zruènosti, utvára predpoklady na ïalší stupeò vzdelávania.

V tomto školskom roku materskú školu navštevovalo 21 detí, z toho sme  do školy 

odprevadili 10 predškolákov. Prajeme im ve¾a krásnych chví¾ v novom prostredí, šikovnos� a 

múdros�.  Poèas roka sa deti vozili na poníkoch, zdokona¾ovali sa v jazde a cvièili.  Navštívili 

sme so¾nú jaskyòu a lezeckú stenu v Liptovskom Mikuláši. Spoloèné chvíle s rodièmi a 

obèanmi Vavrišova sme prežili s Mikulášom, mali sme vianoèné tvorivé dielne, páraèky 

so starými rodièmi, vystúpenie na programe Naše hniezdo, deò matiek, deti sa boli kúpa� 

v hoteli Permon. Boli sme na poldennom výlete na Vrbickom plese a na celodennom výlete 

vo Ville Betuli. V MŠ sme poriadali pre deti karneval, navštívili nás štvornohí kamaráti a na 

rozlúèke s predškolákmi sme sa rozlúèili s Eliáškom, Markusom, Dávidkom, Justinom, 

Brankom, Maroškom, Šimonkom, Dominikou, Barborkou a Vaneskou. Keïže sme 

jednotriedna materská škola, deti vedieme k vzájomnej láske, pomoci starších detí mladším a 

vzájomnej tolerancii. 

A ako našu èinnos� hodnotia niektorí rodièia?

R.O.- „Najpodstatnejšie pre mòa je to, že sa moje die�a teší do MŠ.“

M.M.- „Som rád, že sa deti vždy tešia do MŠ a chválim prístup kolektívu smerom k de�om.“

R.M.- „Páèilo sa nám, že deti mali príležitos� zúèastòova� sa na rôznych aktivitách ako je plávanie na 

Permone, so¾ná jaskyòa a lezecká stena a chodili na rôzne výlety. V budúcnosti by sa malo zamera� 

na skrášlenie a úpravu vonkajšieho areálu školy.“

K.G.- „Je ove¾a intenzívnejší prístup ku de�om a nie som spokojná so situáciou, že sa èasto mení 

kolektív.“

Našou túžbou je vidie� generáciu detí s dobrým srdcom, vierou a s láskou, aby nezabudli 

na š�astné chvíle prežité v materskej škole. 

Alena Hybenová, bývalá riadite¾ka MŠ

Ïalší školský rok je za nami
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Ani som sa nenazdala a ubehli tri 
mesiace od môjho prvého dòa v Materskej 
škole Vavrišovo. S malou dušièkou, ale o to 
viac nedoèkavo, som èakala na 
4. septembra, kým sa otvoria brány škôlky. 
Nové tváre, nové pocity, nové prostredie. 
S tým všetkým som sa pasovala, ako som 
najlepšie vedela. Obec Vavrišovo som 
dobre nepoznala, ale na prvý poh¾ad je to 
príjemná a útulná dedinka. Èasto 
stretávam pri príchode alebo odchode 
z práce jej obyvate¾ov, ktorí ma vždy 
s úsmevom pozdravia. Som ve¾mi vïaèná 
aj pani starostke, ktorá bola ochotná da� 
mi šancu a zamestna� ma hneï 
po ukonèení školy. 

Nie je ¾ahké zaèína� na novom 
mieste, s neznámymi ¾uïmi. Ale zistila 
som, že kolektív v našej materskej škole je 
ten najlepší, aký som si mohla pria�. Pani 
riadite¾ka Lenka je ve¾mi milá a 

Moje prvé mesiace 
v Materskej škole Vavrišovo

usmievavá osoba, ochotná vždy pomôc�. 
Hlavne prvé týždne boli vïaka nej ove¾a 
¾ahšie. Naša pani kuchárka Janka, ktorá 
nám plní brušká, je vždy dobre naladená a 
výborne varí.  Nemôžem zabudnú� ani 
na pani upratovaèku Hanku, ktorá nám 
neustále pomáha. 

Na záver spomeniem tých 
najdôležitejších - naše milé detièky 
Sovièky, ktoré sú ako slnieèka.  Každý deò 
sa smejú, obèas sa mraèia, niekedy nieèo 
vyvedú, ale vždy nás nabijú dobrou 
energiou, ¾ahkos�ou a bezstarostným 
poh¾adom na svet. Za ten èas sme už spolu 
prekonali rados�, š�astie, slzièky a 
nezabudnute¾né momenty èi už v našej 
herni, alebo na školskom dvore. V tomto 
prostredí sa cítim príjemne a bezpeène. 
Každý deò sa teším do práce, èo nové 
drobci vymyslia a  èím ma prekvapia.

Bc. Michaela Sajtáková

Prajem Vám pokojné a ako Váš kraj krásne 
požehnané sviatky bez rachotu kuruckej 
stre¾by . Teším sa zasa na leto. Váš podobèan 
nedávno za Gorala pasovaný Janisko Slezák 

Prajem Vám pokojné a ako Váš kraj krásne 
požehnané sviatky bez rachotu kuruckej 
stre¾by . Teším sa zasa na leto. Váš podobèan 
nedávno za Gorala pasovaný Janisko Slezák 
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Zo života Sovièiek

„My sme sovy, sovièky,

 ráno máme rozcvièky.

 Veselé sme, rados� máme, 

Usilovne pomáhame.“

Opä� prinášame novinky zo života našich najmladších obyvate¾ov Vavrišova, našich Sovièiek. 

V materskej škole sa toho od septembra ve¾a pomenilo. Pani riadite¾ka Alenka sa s nami rozlúèila 

a na jej miesto sme spoloène privítali pani uèite¾ku Mišku. Z našich minuloroèných predškolákov 

sa stali usilovní prváci a na ich miesta prišlo sedem malých škôlkárikov. Ale aj  priestory materskej 

školy zútulòuje nový nábytok v detskej herni.

Návšteva škôlky predstavuje pre 

die�a významný medzník v jeho živote. By� 

v materskej škole znamená na nieko¾ko 

hodín denne sa odlúèi� od matky a 

z n á m e h o  ro d i n n é h o  p ro s t re d i a .  

Akceptova� spoloènos� iných detí a 

neznámych dospelých. V tomto školskom 

roku navštevuje materskú školu devätnás� 

detí,  z toho šes� predškolákov. V septembri 

nastúpili štyri deti, ktoré v tom èase mali 

dva rôèky a tri trojroèné detièky. Èiže 

o drobèekov v tomto školskom roku 

nemáme núdzu. Sú šikovní, snaživí, rýchlo 

si zvykli na nové prostredie a robia rados� 

nielen svojim rodièom, ale aj pani 

uèite¾kám.

V mesiaci október sme si pre 

našich starých rodièov pripravili  

slávnostnú besiedku plnú básní, piesní a 

tancov, ktorými sme im vyjadrili svoju 

ve¾kú vïaku. Veï kto by nemal rád láskavé 

ruky starých rodièov, ktorí si pre svoje 

vnúèatá vždy nájdu èas a otvárajú im 

bohatú truhlicu rozprávok a zážitkov? Pre 

deti boli odmenou š�astné úsmevy 

obecenstva a velikánsky potlesk -  ku 

ktorému sa pripojilo poïakovanie a sladká 

odmena. Takouto kytièkou programu sme 

ukázali, že aj menšie deti dokážu pohladi� 

srdieèka ¾udí a aspoò na chví¾u ich vráti� 

do detských èias. Detièky pohladili srdieèka 

nielen svojim starým rodièom, ale aj 

dôchodcom v obci. Svojím krátkym 

programom im spríjemnili posedenie na 

obecnom úrade. Momentálne už snaživo 

nacvièujú program pre Mikuláša, ktorý deti 

poteší návštevou materskej školy. A 

samozrejme, aké by to boli Vianoce bez 

posedenia pri vianoènom stromèeku, na 

ktoré sa detièky tiež uèia básnièky, pesnièky 

èi tanèeky.

Nemyslite si, že náš život je len 

samá práca, uèenie a nácviky programov na 

kultúrne podujatia. Relaxujeme v so¾nej 

jaskyni, máme radi divadelné predstavenia, 

Pokaèovanie na str..11
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radi skúmame a bádame a najradšej si 

užívame šantenie v snehu s našim 

kamarátom snehuliakom Hugom.

V mene celého kolektívu a detí 

materskej školy by sme Vám chceli 

popria� 

                                  Bc. Lenka Buchalová

príjemné prežitie vianoèných 

sviatkov, ve¾a š�astia, zdravia a úspechov 

v novom roku 2018.

Pokaèovanie zo str. 10

Telovýchovnej jednoty Liptov 

Vavrišovo za krásnu myšlienku 

u s p o r i a d a �  c h a r i t a t í v n y  

futbalový zápas. 

Ïakujeme, že ste nám svojím 

príspevkom umožnili urobi� 

ïalší krôèik k modernizácii 

našej školy. Sme Vám ve¾mi 

vïaèní, vážime si Vašu priazeò 

a úprimne za òu ïakujeme! 

                                                                                                                       

             Bc. Lenka Buchalová

ÏAKUJEME

V mene svojom, svojich kolegov i 

v mene detièiek našej Materskej 

školy Sovièka vo Vavrišove ve¾mi 

pekne ïakujem Dobrovo¾nému 

hasièskému zboru vo Vavrišove a 

f u t b a l o v é m u  m u ž s t v u  
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Milý úsmev, keksík, èaj, èi èokoláda, bageta alebo stravný lístok a najmä 
dobrý pocit. To je najèastejšia odmena, ktorú na Slovensku dostávajú 
darcovia krvi. Tí viacnásobní sú ocenení plaketami. Boli èasy, keï mali 
darcovia krvi z¾avy v kúpe¾och, bezplatne cestovali mestskou hromadnou 
dopravou. V nemocniciach a u lekárov nemuseli plati� niektoré poplatky. 
Mali aj nárok na deò vo¾na. Mohli si uplatòova� daòové ú¾avy a dostávali 
menšie finanèné odmeny. Nárok na deò vo¾na darcovia stratili. Ostalo 
pracovné vo¾no na nevyhnutne potrebný èas, teda èas cesty na odber a 
spä�, plus zotavenie po odbere. Viacero z benefitov sa rokmi zrušilo, 
Slovensko sa prispôsobilo európskej smernici, ktorá presadzovala 
bezodplatné darcovstvo. 

Tým, ktorí sa rozhodli podeli� o životne dôležitú tekutinu, patrí Svetový deò darcov 

krvi, ktorým je 14. jún. Viacnásobní darcovia krvi sú oceòovaní Jánskeho plaketou 

pod¾a poètu odberov:

· Bronzová Janského plaketa  10 bezplatných odberov krvi

· Strieborná Janského plaketa  20 bezplatných odberov krvi

· Zlatá Janského plaketa / ženy  30 bezplatných odberov krvi

· Zlatá Janského plaketa / muži  40 bezplatných odberov krvi

· Diamantová Janského plaketa / ženy  60 bezplatných odberov krvi

· Diamantová Janského plaketa / muži  80 bezplatných odberov krvi

· Kòazovického plaketa / ženy  80 bezplatných odberov krvi

· Kòazovického plaketa / muži          100 bezplatných odberov krvi

V bežnom živote si dôležitos� darcovstva neuvedomujeme, pokia¾ sa v òom obèas 

nevyskytnú situácie dotýkajúce sa  našich priamych príbuzných alebo známych, 

kedy sme odkázaní na dobrovo¾ných darcov krvi alebo aj darcov orgánov. Aj v našej 

obci máme každoroèných darcov krvi, ktorí v tejto dobrovo¾nej èinnosti aj napriek 

tomu, že benefity nie sú lákadlom a motiváciou, pokraèujú. Patrí im vïaka 

za darovanie, pre život tak dôležitej tekutiny, akou je krv.

Zachraòujú životy

Pokaèovanie na str. 13
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V roku 2016 krv darovali:

Doblejová Milena 1

Gajdoš Daniel st. 2

Janotka Ivan 1

Kocurko Adrián 2

Majerík Zdenko Ing. 3

Mlynèeková Ivana Mgr. 1

Perdek Jakub 1

Pivko Ivan 3

Slovák Katarína 2

Švec Vladimír Mgr. 1

Tekelová Zuzana Ing. 2

V roku 2017 za obdobie od 1.1.2017 

do 12.9.2017 krv darovali:

Debnár Andrej 1

Gajdoš Daniel st. 1

Kocurko Adrián 1

Majerík Zdenko Ing. 1

Mlynèek Radovan 1

Pivko Ivan 3

Slovák Katarína 1

Švec Vladimír Mgr. 1

Tekelová Zuzana Ing. 1

Teniak ¼ubomír Ing. 2

Teniaková Miroslava Ing. 1

Ï A K U J E M E  V Á M

Pokaèovanie zo str. 12

Pokaèovanie na str. 21

Pýtate sa, odpovedám
1. Preèo naša obec nerobí také aktivity ako susedné obce?

· Naša obec má 670 obyvate¾ov, ve¾ký kataster, v ktorom nie sú podnikate¾ské subjekty 
platiace dane, poplatky za ubytovanie a pod. Príjmovú èas� rozpoètu obce tvoria najmä príjmy z 
podielových daní, daní z nehnute¾ností. Väèšina ostatných príjmov (stoèné, opatrovate¾ská 
služba, prenájom bytov..) ¾udovo povedané:  „tak ako príde, tak aj odíde“.To znamená, že sú 
úèelovo viazané. Ak chceme robi� investièné akcie, z vlastných zdrojov ich nezafinancujeme. Na 
rezervnom fonde máme momentálne 39 000,00 eur, ktoré sú pre nás rezervou pre riešenie 
havarijných stavov a mimoriadnych udalostí. 

· Ïalším porovnaním je skutoènos�, že susedné obce majú poèet obyvate¾ov vyšší ako 
1000. Ich obyvate¾stvo je tvorené aj marginalizovanými rómskymi komunitami. Projektové 
výzvy pre samosprávu sú rozdelené pod¾a poètu obyvate¾ov do 1000 a nad 1000. Ve¾a výziev je 
vyhlásených práve pre obce s marginalizovanými rómskymi komunitami. 

· Každá samospráva pracuje, pripravuje podklady na ïalšie plánované kroky. Niektoré 
práce však nie sú vidite¾né hneï. Vysporiadanie pozemkov, preklasifikovanie druhu pôdy, 
vypracovanie projektovej dokumentácie po mnohých konzultáciách, príprava kompletných 
podkladov k podaniu žiadostí  aj to je naša práca za bežného chodu kancelárie, kedy riešime 
havarijné stavy, nepredvídate¾né situácie  na majetku obce. Papierovo pripravujeme podklady 
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 Mesiac apríl nás trošku preveril a to hneï 
dvakrát. Požiar trávy v severnej èasti obce za 
mostom v smere do Pribyliny dòa 24.4.2017, 
ktorý sme rýchlo lokalizovali a nakoniec 
zlikvidovali. Poèasie na konci mesiaca nám 
pripravilo ïalšie prekvapenie dòa 28.4.2017 
vo veèerných hodinách, kedy bola naša jednotka 
privolaná na pomoc pri povodni v lokalite 
Liptovský Ján. Z protipovodòového prívesu sme 
postupne naplnili všetky štyri vaky na ochranu 
pred vybrežením miestneho potoka. Túto èinnos� 
vykonávalo spolu 7 èlenov Dobrovo¾ného 
hasièského zboru obce (DHZO) v súèinnosti 
s ïalšími privolanými jednotkami do ranných 
hodín. 

Mesiac máj bol ako tradiène v znamení príprav 
na previerky pripravenosti, ktoré boli tohto roku 
v Liptovskom Petre dòa 20.5.2017. Po skonèení 
sa všetky zúèastnené jednotky presunuli 
do Liptovskej Porúbky na taktické cvièenie, 
zamerané na tvorenie protipovodòových bariér 
pri povodniach.

Deò detí bol pre našu jednotku krásnym 
podujatím. S rados�ou  sme  svojou troškou 
prispeli  k zdarnému priebehu tohto podujatia 
ukážkou hasièského útoku. Deti mali možnos� 
prehliadnu� si auto, techniku, poskáka�  
na protipovodòových vakoch a nakoniec sa 
vykúpa� v pene vytvorenej z našej produkcie.

Mesiac jún sme stále venovali našim de�om. 

Pokaèovanie na str. 15

Vážení spoluobèania.

Zaèiatok roku 2017 sa pre nás hasièov zaèal zimnou údržbou techniky hlavne na striekaèke 
PS 12, ktorá je pre nás fakt ve¾mi potrebná,  lebo je to univerzálny stroj na rôzne udalosti. 
Samozrejme sme postupne skontrolovali  všetky stroje, ktoré máme umiestnené v hasièskej 
zbrojnici, Iveco Daily a protipovodòový príves, v sklade sa usporiadali výstroje, hadice a 
požiarne armatúry rôzneho druhu.  Požiadali sme obec o pridelenie dotácie z rozpoètu obce 
na nákup potrebného technického vybavenia a výstroje, ktorá nám bola poskytnutá. 

Zorganizované stretnutie futbalistov a hasièov 
na spoloènom charitatívnom podujatí na ihrisku 
bol toho jasným príkladom. Futbalový zápas 
dvoch zložiek, ktoré v našej obci fungujú už dlhý 
èas, bol odohratý, požiarny útok oboch družstiev 
vykonaný a samozrejme aj rodièia ukázali ako 
ved ia  urob i �  pož ia rny  ú tok .  Výnos  
z tejto vydarenej akcie vo výške 280,00 eur bol 
odovzdaný našim de�om do materskej škôlky. 

Jednotka DHZO pomáhala v Liptovskom 
Hrádku dòa 17.6.2017 na miestnom 
futbalovom štadióne pri organizovaní krajskej 
sú�aže hasièských družstiev dorastu, žien a 
mužov. 

Poèas roka sa stretávame v známej oblasti 
Bórovie, pri bytovom dome Vavrišan, kde 
pretláèame potok popod parkovacie miesta. Tu 
sa  vïaka neznámym ¾uïom ocitli rôzne 
predmety ako tenisky, lopty, rohožky, dosky a 
kamene. Toto nám priniesol asi potok alebo 
niekto iný?  Èas a inteligenèná vyspelos�•  ¾udí 
ukáže,  èi aj naïalej budeme rieši� takýto 
problém.

V Krá¾ovej Lehote sa konala sú�až 
v netradièných disciplínach, v Liptovskej 
Kokave memoriál Jaroslava Majera, v múzeu 
Liptovskej dediny v Pribyline podujatie 
o Richtársku palicu a všetkých sme sa zúèastnili.  
Ako ste si isto všetci všimli, trošku sa nám obec 
zafarbila, ståpy miestneho rozhlasu natreli 
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èlenovia DHZO, na akcii Bitka pri Vavrišove a 
Chodníèky k domovu  sme fungovali ako 
požiarna hliadka.

Jednotka DHZO bola privolaná v poludòajších 
hodinách dòa 11.8.2017 na požiar v lokalite 
Raèkova dolina, katastrálne územie Jamník, 
pozemok patriaci nášmu urbáru Vavrišovo. 
Požiar nebol naš�astie ve¾ký, ale �ažko dostupný 
terén dal zabra� všetkým zúèastneným 
jednotkám. 

19.8.2017 po skonèení sú�aže o memoriál 
Jaroslava Majera v Liptovskej Kokave, musela 
naša jednotka zasahova�  pri požiari 
hospodárskej budovy vo Vavrišove. Požiar bol 
naš�astie rýchlo lokalizovaný a zlikvidovaný a 
tým nedošlo k väèším škodám na zdraví a 
majetku. 

V Liptovskej Teplej sa konala noèná sú�až 
jednotiek DHZ a naša jednotka tam nemohla 
chýba�.

Aktívni  sme aj pri rôznych spoloèenských 
udalostiach, akou bolo aj kladenie vencov 
padlým vojakom v našej obci, oslavy 90. rokov 
založenia DHZ Hybe.

Zúèastnili sme sa rôznych sú�aží v rámci nášho 
okrsku, netradièných sú�aží, podujatí a nároèný 
rok DHZ Vavrišovo sme symbolicky ukonèili na 
spoloènom posedení pri guláši a drobnom 
pohostení na bývalej prírodnej ploche na Bóroví, 
kde boli v minulosti organizované rôzne zábavy 
a stretnutia obèanov aj detí.

Ministerstvo vnútra vydalo výzvu na 
rekonštrukciu hasièských zbrojníc v obciach, 
v rámci ktorej je poskytovaná finanèná pomoc 
do výšky 30 000,00 EUR, a tak sme po 
komunikácii s vedením obce samozrejme 
zareagovali aj my. Obec má možnos� zhodnoti� 
svoj majetok, ve¾mi rýchlo objednala 
vypracovanie projektu, spracovala žiados� a 

podala ju na ministerstvo vnútra. Teraz musíme 
èaka�, èi budeme podporení. 

Pr ide l enú  t e chn iku  Iveco  Dai l y  a  
protipovodòový príves sme pristavili pod¾a 
požiadavky OR HaZZ Liptovský Mikuláš na 
inventarizáciu. V rámci rozmiestnenia síl a 
prostriedkov obec požiadala o preradenie 
jednotky DHZO zo skupiny ,,C", do skupiny 
,,B". Túto žiados� musela preveri� kontrola 
z krajského a okresného riadite¾stva hasièského 
a záchranného zboru. Veríme, že táto žiados� 
bude akceptovaná a budeme môc�  kvalitnejšie 
vybavi� hasièskú jednotku novou výstrojou a 
výzbrojou, aby sme mohli bezpeène a kvalitne 
zasahova� pri nepredvídaných okolnostiach.  

Ako vidie�, naša jednotka je aktívna a má 
neustále èo robi�. Svoj vo¾ný èas venujeme 
v prospech všetkých obèanov. Toto je aj poslaním 
nás, hasièov: pomáha� v núdzi, •�ažkostiach, by� 
všade tam, kde nás potrebujú.  

Ïakujeme za vašu podporu a budeme radi, ak 
sa rozhodnete rozšíri� našu èlenskú základòu. 
Privítame hlavne deti, ktoré budú zbiera� 
skúsenosti, aby mohli pokraèova� v tejto 
prospešnej èinnosti pre všetkých spoluobèanov 
obce. 

DHZ Vavrišovo praje Vám všetkým krásne a 
pokojné Vianoèné sviatky, bohatý štedroveèerný 
stôl, pohodu a lásku medzi Vami.

            Trepáè Tibor, predseda DHZ Vavrišovo                                                                          

1. miesto Putovná prúdnica, 115 rokov, Pribylina





Aj tento rok sa zaèal jarnou prípravou hráèov A-mužstva, prípravnými zápasmi. 
Trénovali aj žiaci, ale dorastenci sa nedokázali na jarnej príprave stretnú� 
v dostatoènom poète hráèov. Jednotlivé oddiely trénovali: Stanislav Žiška  
muži, Vladimír Šimoviè, Ing. Vladimír Kubovèík, Ing. ¼ubomír Teniak  
striedavo dorast, Ing. Vladimír Kubovèík - žiaci. Technické zázemie klubu má 
dlhodobo na starosti Ing. ¼ubomír Teniak, ktorý zabezpeèuje registráciu klubu, 
hráèov, zápisy zo stretnutí, elektronickú komunikáciu cez Informaèný systém 
slovenského futbalu. Predseda TJ ¼uboslav Kristel zabezpeèoval dopravu 
hráèov dorastu a A - mužstva na futbalové stretnutia. Podpredseda Ing. Michal 
Schléger koordinoval èinnos�• združenia. A najdôležitejší èlen - Martin Tomèík 
zabezpeèoval všetky technické záležitosti na ihrisku.

Telovýchovná jednota Liptov Vavrišovo

V roku 2017 boli do klubu dokúpené 
športové pomôcky hlavne pre žiakov a 
miniprípravku. Taktiež technické 
zabezpeèenie pre všetky oddiely:  siete 
na bránky pre mužov aj žiakov, nová 
latexová lajnovaèka.

 Miniprípravka:

Už druhý rok sa našim najmenším 
venuje Juraj Piovarèi. Deti trénujú 
v GYME v Liptovskom Hrádku pod 
v e d e n í m  J a r o s l a v a  D o l i n a y a .  
Zameriavajú sa na koordináciu, 
spevòovacie cvièenia, posilòovanie. 
V dobrom poèasí trénujú na ihrisku 
vo Vavrišove. Postupne im dopåòame 
pomôcky vhodné ich veku a pod 
vedením trénera sa pripravujú 
na preradenie do oddielu žiakov. 
Tréningov sa zúèastòujú: Patrik 
Piovarèi, Danielka Orgovánová, Aïko 
Závodský, Matúško Závodský, Samko 
Mlynèek, Natálka Mrlianová, Adamko 
Mrlian, Ma�ko Lizuch, Pe�ko Krivoš, 
Dávidko Kovalèík, Jakubko Jurák, 

Bruno Lauèek, Lukáš Mikolaj, 
Paulínka Lichardusová.

Žiaci:

Jesennú èas� sezóny ukonèili z 8-ich 
oddielov na krásnom prvom mieste so 
skóre 30:6, poèet bodov 26. Vyhrali 
8 zápasov, 2 remizovali a jeden prehrali. 
Trénovaniu oddielu sa venoval Ing. 
Vladimír Kubovèík, Matúš Batory. 
Po skonèení sú�aže v trénovaní 
pokraèujú v telocvièni v Pribyline. Ako 
napísal jeden z trénerov - Matúš Batory: 
„V budúcom roku nás èaká ve¾a práce. 
Samozrejme cie¾om je udrža� si a obháji�
 1. miesto v tabu¾ke po jesennej èasti sezóny. 
Šes� hráèov v žiackej kategórii konèí, treba 
kolektív doplni� novými silami. V druhom 
rade je potrebné zlepši� kvalitu a techniku 
hráèov. V tre�om rade sa zameriame na 
získanie nových nádejných mladých 
futbalistov hlavne z radov našich 
obyvate¾ov, aby sme zabezpeèili budúcnos� 
futbalu vo Vavrišove. Futbal je pre niekoho 
životný štýl, tak im ho neberme!“

Brankárom oddielu je Lukáš Viola, 
hráèi: František Batory, Andreas Švec, 
Peter Debnár, Patrik Gajdoš, Peter 
Zuštin,  Martin Haluška,  Fil ip 
Šimovèek, Andrej Drugaj, Ján Haluška, 
Denis Kovalèík, Dominik Helebrant. 
Tento rok do oddielu pribudla aj 
dievèenská posila: Erika Šuòavcová, 
Natália Flajsová.

Dorast:

Oddiel dorastencov nebol do novej 
sezóny 2017/2018 prihlásený z dôvodu 
malého záujmu hráèov danej vekovej 
kategórie.

Muži:

Po dvanástich odohratých stretnutiach 
skonèili v jesennej èasti sezóny 
2017/2018 na 10. mieste zo štrnástich 
mužstiev s poètom bodov 12, skóre 
16:19. Hrali pod vedením Stanislava 
Žišku. 

24.  júna spolu s èlenmi DHZ 
organizovali  dobroèinnú akciu  
futbalové stretnutie a hasièský útok. 
Vý�ažok zo stretnutia bol venovaný 
de�om materskej školy vo Vavrišove 
vo výške 280,00 eur. Bolo potešujúce 
vnímanie tohto podujatia zo strany 
futbalistov, bývalých aj súèasných, bez 
rozdielu trvalého pobytu sa zapojili 
vo vysokom poète. Taktiež to bolo aj 
zo  strany dobrovo¾ných hasièov ako aj 
obyvate¾ov Vavrišova. Všetci podporili 
organizátorov svojou úèas�ou a deti 
z materskej školy príspevkom.

15. júla sme zorganizovali ïalší, už 

V.  roèník futbalového turnaja 
O putovný pohár starostu. Zúèastnili sa 
ho zástupcovia ïalších dvoch klubov 
TJ Sokol Beòadiková, TJ Pribylina a 
domáci.

22. júla Telovýchovná jednota 
organizovala II. roèník Retro behu 
medzi  humnami.  Minuloroèní  
úèastníci dali organizátorom spätnú 
pozitívnu odozvu. Tento rok pribudli 
malé vylepšenia: zabezpeèili sme retro 
stupienok pre ví�azov a okrem retro 
cien (Pedro žuvaèky, káva Melta, lunch 
meat...) boli ví�azi ocenení retro 
medailami, ktoré vyrobil jeden 
z hráèov, trénerov  Juraj Piovarèi. 

Aj touto cestou chceme poïakova� 
všetkým našim priaznivcom, divákom 
a podporovate¾om príspevkom 2% 
z dane s vierou, že spoloène futbal a 
jeho tradíciu v obci udržíme. 96 rokov 
práce v prospech športu v obci si treba 
váži�. Budeme radi, ak sa rozhodnete 
rozšíri�• naše èlenstvo, obohati�• 
èinnos�• združenia. Nemusíte hra�• 
futbal, staèí chcie�• nieèo pre rozvoj 
športu v našej obci robi�. Pre mládež, 
ktorej je potrebné vypåòa� vo¾ný èas, 
uèi� ich úcte, komunikácii, športovej 
zdatnosti.

Prajeme všetkým ¾uïom dobrej vôle 
krásne, požehnané vianoèné sviatky. Rok 
2018 nech nám všetkým prinesie zdravie, 
športový optimizmus a ve¾a úspešných 
útoèných akcií konèiacich v správnej sieti.

Prajeme všetkým ¾uïom dobrej vôle 
krásne, požehnané vianoèné sviatky. Rok 
2018 nech nám všetkým prinesie zdravie, 
športový optimizmus a ve¾a úspešných 
útoèných akcií konèiacich v správnej sieti.

Pokaèovanie zo str. 16
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dedinèanov sa zhostili „sedláci“ Janka 
Slezáka.  Napoludnie sa už tradiène 
konal pietny akt pri Pamätníku Bitky 
pri Vavrišove 1709, potom vojská a 
hostia „tiahli“ dedinou  krásne 
u p r a v e n o u ,  v y z d o b e n o u ,  
s  dobrosrdeènými  obyvate ¾mi  
ponúkajúcimi obèerstvenie. Po návrate 
na Bórovie, kde už fungoval Kurucký 
trh, obecenstvo zaujal kultúrny 
program, ale aj sú�aže v kosení trávy èi 
v hode budzogáòom. Bodkou za 
vydareným dòom bola kurucká vatra. 
Celé podujatie natáèala Èeská televize 
d o  d o k u m e n t á r n e h o  f i l m u .                        
Zatia¾ poslednou akciou, na ktorej sa 

Pokaèovanie zo str. 18

„V piatok 2. júna sme so 63 taneèníkmi a 
fanklubom v podobe nieko¾kých 
rodièov nasadli do rýchlika smerom do 
Bratislavy. Èakal nás celý týždeò plný 
tancovania. Najprv sme cez víkend 
absolvovali majstrovstvá Slovenska v 
disciplínach Show dance, Jazz dance a 
Modern and Contemporary dance a 
v nede¾u veèer sme sa presunuli ku 
susedom do Prahy na majstrovstvá 
Európy v Jazz dance, Modern and 
Contemporary dance a Ballet dance,“ 

zaèala rozprávanie choreografka a 
trénerka súboru Lucia Drenková.

„Po prvýkrát nás èakal takýto sú�ažný 
maratón v podobe dvoch sú�aží za 
sebou a pre väèšinu našich detièiek boli 
majstrovstvá Európy prvou ve¾kou 
medzinárodnou sú�ažou. No napokon 
sme celý sú�ažný maratón zvládli 
s ve¾kým úspechom. Porazila nás iba 
klíma vo vlaku cestou spä�, vïaka ktorej 
mnohí ešte dnes kýchame,“ doplnila ju 
vedúca klubu Alena Majeríková.

Taneèný klub Jessy Vavrišovo
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Taneèný klub Jessy Vavrišovo patrí už dlhodobo medzi špièkové taneèné 
súbory na Slovensku aj v zahranièí. Svoje kvality potvrdil aj na 
posledných majstrovstvách SR v Bratislave a majstrovstvách Európy v 
Prahe.

kuruci zúèastnili, bola rekonštruckia 
Bitky pri Ve¾kých Vozokanoch 
(26.-27.8.2017), v ktorej v bojoch proti 
Turkom padli štyria Esterházyovci.

Jeseòou sa kurucká sezóna nekonèí, 
èakajú nás ïalšie podujatia, o ktorých 
vás budeme urèite informova� .   
Chceme vám všetkým,  obci Vavrišovo, 
jej obyvate¾om, našim podporovate¾om 
a priaznivcom  zo srdca poïakova� a 
s¾úbi�, že dobré meno Vavrišova 
budeme šíri� v okolí blízkom i širokom 

                         Marcela Ferianèeková

Krátka správa o kurucoch z Vavrišova
Hornoliptovský kurucký regiment 
svoje aktivity v roku 2017 zaèal 
4.  februára výroènou èlenskou 
schôdzou, na ktorej si èlenovia 
zhodnotili uplynulý rok a naplánovali 
úlohy v roku nastávajúcom. A zaèali 
sme celkom „zhurta“ úèas�ou na 
Fašiangoch v Jamníku (18.2.2017) a 
v Liptovskom Ondreji (25.2.2017).  
Na apríl naplánovaný nácvik ostrých 
strelieb a poradového výcviku nám 
na dvakrát zrušilo nepriaznivé poèasie. 
Ale na ïalších podujatiach už sme sa 
poèasím zastraši� nedali. V dòoch  5.-8. 
mája kuruci putovali spolu s portášmi 
Pašeráckou stezkou, vo Vavrišove sme 
pomohli postavi�• „máj“ (4.6.2017) a 
v Prešove na oslavách 700. výroèia prvej 
písomnej zmienky o meste (10.6.2017) 
sme úèinkovali v oficiálnom programe.  
Podobne to bolo aj v Liptovskom 
Mikuláši  na Stolièných dòoch 
(16.6.2017), kde  sme v rámci 
historického sprievodu predviedli 
scénku Zlapanie zbeha a mali sme ve¾ký 
úspech u obecenstva. 24. júna sme 
úèinkovali  na Medzinárodnom 
folklórnom festivale v Strážnici (ÈR) 
v programe Portášske chodníèky spolu
 s èlenmi Valašského sboru portášskeho. 
Program bol zostavený na poèes� 
300. výroèia vzniku portášskeho zboru a 
bol vyhodnotený ako druhý najlepší na 
festivale. Našu úèas� na festivale sme 
využili na malý výlet: deò pred sme si 
obzreli hrad Beckov, vyšli sme na 
Mohylu Milana Rastislava Štefánika a 
v zámockom parku v Bzenci sme našli 
tisícroènú lipu. Deò po festivale sme si 

prezreli zámok a park v Buchloviciach. 
Prázdniny sme zaèali v Bernolákove, 
kedysi Èeklís, kde sme sa zúèastnili 
bojov o ¼aliový hrad (1.7.2017). Vo 
Valašskej Bystøici sme sa v dòoch 14.-16. 
júla 2017 už po ôsmy krát zúèastnili 
Portášskych slavností. 

Najdôležitejšou akciou kuruckého roku 
je bezpochyby Bitka pri Vavrišove. 

Tohto roku, opätovne v úzkej spolupráci 
s obcou Vavrišovo, sme termín stanovili 
na 5. augusta a spojili s obecným 
projektom Chodníèky k domovu. Toto 
podujatie kuruci pripravujú a zarábajú 
naò už od zimy, ale vidie� nás bolo 
najmä pri úpravách terénu, stavaní 
dedinky a historického vojenského 
tábora. Keïže naši priatelia portáši 
oslavujú tohto roku 300. výroèie svojho 
vzniku, rekonštrukciu historických 
udalostí sme venovali kuruckým 
nájazdom na Moravu:Kurucká búrka 
nad Moravou. Spolu s kurucmi a 
portášmi v nej úèinkovali labanci z IR2 
Bratislava, Corporal Hradec Králové a 
Sebranky Brno.V radoch kurucov 
bojovala Klinga Nowy Targ a úlohy 
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Pýtate sa, odpovedám

k následnému koneènému riešeniu. V našom prípade reagujeme na výzvy, do ktorých sa môžeme 
zapoji�. Väèšinou je potrebná finanèná spoluúèas� samosprávy vo výške 5% minimálne. 

· Všetkým nám záleží na tom, aby boli v obci zabezpeèené základné služby, ale chceme 
urobi� aj nieèo viac. Na organizáciu kultúrno-športových akcií vieme oslovi� sponzorov. To 
znamená, že z rozpoètu obce na tieto podujatia vyèerpáme minimálne èiastky a sú pre nás 
najmenej za�ažujúce rozpoèet. Práve tieto podujatia však vždy spájali a spájajú obyvate¾ov, 
lákajú návštevníkov obce, bývalých rodákov. Na nich vznikajú nové nápady, ktoré sa postupne 
realizujú. Mladšej generácii dávame možnos� sebarealizácie, získavajú skúsenosti. 

2. Do akých výziev sa obec zapojila?

· V roku 2015 nám bola dodávate¾sky vypracovaná žiados� na dotáciu a poskytnutie úveru 
na Ministerstvo dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR a Štátny fond rozvoja bývania. V 
tom roku sme neboli podporení. V roku 2016 sme žiados� vypracovali sami a boli sme podporení 
sumou nenávratnej dotácie z MDVaRR SR vo výške 388 730,00 eur a úverom zo ŠFRB vo výške 
679 280,00 eur, èo sa odrazilo na znížení sumy nájmu v bytovom dome Vavrišan, kde sú aktuálne 
všetky byty a priestory prenajaté.

· V roku 2015, 2016 sme podali žiados� o poskytnutie dotácie na Enviromentálny fond  na 
projekt  Hrubé predèistenie na èistièke odpadových vôd vo výške 35 000,00 eur. Z dôvodu 
nedostatku finanèných prostriedkov sme neboli podporení, preto sme žiados� podali aj pre rok 
2018.

· V rámci cezhraniènej spolupráce ÈR-SR sme sa spojili s obcami Valašská Bystøice, 
Rusava, Jasenná a s Valašským sborem portášskym a Hornoliptovským kuruckým regimentom. 
So zástupcami obcí a združení sme sa stretli na siedmich pracovných stretnutiach, kde sme 
vypracovávali podklady k podaniu žiadosti na Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka 
SR, program spolupráce Interreg V-A Slovenská republika  Èeská republika pod názvom „Døívì 
nepøátelé, nyní pøátelé“. V našej obci sme okrem mäkkých aktivít pripravili projekt na výstavbu 
pódia v lokalite na Bóroví (za kúpaliskom). Neboli sme podporení z dôvodu nedostatku 
finanèných prostriedkov.

· Pôdohospodárska platobná agentúra vyhlásila v roku 2016 výzvy s viacerými 
podopatreniami. Tu sme uzatvorili dohodu o spolupráci s Urbárskym pozemkovým 
spoloèenstvom a podali dve žiadosti podporujúce výstavbu vodovodu a kanalizácie v lokalite 
Borovie a výstavbu miestnej komunikácie v tejto lokalite. V mesiaci november 2017 nám prišli 
zamietavé stanoviská k obidvom žiadostiam. 

· Budova kultúrneho domu je vo ve¾mi zlom stave. Všetci si to uvedomujeme. Nemáme 
však dostatok vlastných finanèných prostriedkov na jej rekonštrukciu. V roku 2016 sme pracovali 
na projektovej dokumentácii k stavebnému povoleniu na rekonštrukciu budovy kultúrneho domu, 
vybavovali všetky potrebné potvrdenia k stavebnému povoleniu od príslušných inštitúcií a 
pracovali na textovej èasti  žiadosti. Verejné obstarávanie nebolo úspešné, preto sme žiados� 
nemohli poda�.

V tomto roku bola výzva opä� vyhlásená, preto sme v októbri sme zaèali pripravova� potvrdenia a 

Na majstrovstvách Slovenska si 
taneèníci z klubu Jessy vytancovali 
v troch vekových kategóriách a troch 
taneèných disciplínach celkovo 14 x 
zlato, 9 x striebro a 8 x bronz a vïaka 
t o m u  o b h á j i l i  v l a ò a j š í  t i t u l  
najúspešnejšieho taneèného súboru 
Slovenska v disciplínach Performing 
Arts.

„Opä� sme z národnej sú�aže odchádzali 
nabalení pohármi, diplomami, no 
hlavne obohatení o to najcennejšie  
spomienkami na krásne výkony našich 
taneèníkov, spoloèné zážitky z javiska aj 
zákulisia, plní inšpirácie a motivácie. 
Keïže sme v nede¾u cestovali do Prahy 
na ïalšiu sú�až, nemohli sme si ešte 
úplne vydýchnu�. Napätie, tréma a 
nedoèkavos� pretrvávali ešte ïalšie štyri 
dni. Skvelá pripravenos� našich 
taneèníkov, nádherne odtancované 
choreografie a rados� z tancovania nám 
nakoniec na majstrovstvách Európy 
p r i n i e s l i  n i e k o ¾ k o  f i n á l o v ý c h  
umiestnení: 3 x 8. miesto, 1 x 7. miesto, 
1 x 6. miesto, 1 x 5. miesto, 3 x 4. miesto, 
2 x 3. miesto a 1 x 2. miesto. 
Najúspešnejšie boli naše baletné 
sólistky, ktoré sa umiestnili na druhom a 
tre�om mieste a detská jazzová formácia, 
ktorá získala bronz,“  pokraèuje Lucia 
Drenková.

Pokoj deti zo súboru však ešte nieko¾ko 
dní ma� nebudú. Po maratóne sú�ažných 
vystúpení sa predvedú aj nášmu 
domácemu publiku na vianoènom 
koncerte.

„Naši taneèníci sú súèasne aj študenti 

Súkromného taneèného konzervatória a 
Súkromnej ZUŠ v Liptovskom Hrádku. 
Okrem sú�ažných povinností ich èakajú 
teraz aj tie školské. Verejnosti sa 
predstavia na koncerte v hrádockom 
dome kultúry 19. decembra. Aj keï 
doma nie je nikto prorokom, verím, že aj 
domáce publikum bude ich výkonmi 
nadšené a potlesk ich neminie,“ uzavrela 
Alena Majeríková s príjemným 
úsmevom a pozvánkou pre širokú 
verejnos� z Liptova.

Pokaèovanie zo str. 19
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vecného bremena. Naším zámerom je dodrža� zákon a zmluvu uzavrie�. Predbežné súhlasy 
vlastníkov pozemkov na uloženie kanalizaèného zberaèa boli v januári  roku 2007 podpísané.

D) V prípade podpory podaných žiadostí na stavebné úpravy kultúrneho domu, hasièskej 
zbrojnice èi hrubého predèistenia na èistièke odpadových vôd sa budeme venova� realizácii 
týchto úprav.

E) Plánujeme rozširova� poèet kamier v obci  pod¾a finanèných možností.

F) V dolnom kempe máme naplánované úpravy okolo budovy sociálnych zariadení. Jedná 
sa o  izolaèné práce, uloženie  odvodòovacích šácht, ž¾aby, pokládku dlažby, obrubníkov.

G) Po výmene dverí v dome smútku chceme pokraèova� na ïalších úpravách budovy. V 
prípade vyhlásenia výzvy budeme musie� vypracova� projektovú dokumentáciu na parkovacie 
miesta, chodníky, rozšírenie osvetlenia, ozvuèenia. Rozsah prác sa bude odvíja� od podmienok 
výzvy.

H) Pri po¾nohospodárskom družstve vlastníme pozemok, kde plánujeme výstavbu 
zberného dvora. Práce na projektoch sa zaènú taktiež v prípade vyhlásenia výzvy. Postupne však 
získavame informácie a zhromažïujeme podklady k projektovej dokumentácii, aby sme 
nevynechali zákonom stanovené podmienky k prevádzke zberného dvora (pre ktoré komodity 
musíme vytvori� priestor na zbernom dvore, podmienky uskladnenia a pod.), zabezpeèenie 
kamerovým systémom, príjazdová cesta...

I) Plánujeme ïalšie udržiavacie práce na bytových domoch vo vlastníctve obce.

J) Záhrada v materskej škole má nerovný povrch. Na jeseò tohto roku sme mali 
naplánovaný dovoz zeminy, úpravu povrchu a zasiatie trávy. Práce sa nám nepodarilo zrealizova�, 
preto ich plánujeme urobi� v roku 2018 spolu so zakúpením a osadením nových hracích prvkov.

K) Budeme pokraèova� v organizovaní podujatí, ktoré majú v našej obci tradíciu.

4. Je súdny spor, ktorý vedie obec s bývalým nájomcom Športhotela  ukonèený?

Nie, súdny spor nie je ukonèený. Poèas môjho pôsobenia vo funkcii starostky obce sme dostali 
pä�krát predvolanie na súdne pojednávanie. Žalobca však zakaždým požiadal o odroèenie 
pojednávania.  Posledné uznesenie Okresného súdu Liptovský Mikuláš je zo dòa 17. októbra 
2017, o nariadení znaleckého dokazovania na urèenie hodnoty stavebných prác a zhodnotenia 
budovy Športhotela s. è. 280.  Momentálne èakáme na ïalší termín pojednávania.

5. Pýtate sa, preèo má starostka taký vysoký plat. 

Vaša informácia je, že sa jedná o sumu  2 000,00 eur.

Verím, že ak sa informujete u poslancov obecného zastupite¾stva, títo Vám podajú správne 
informácie. Základný plat starostu v obci do 1000 obyvate¾ov je 1,65 násobok priemernej mzdy v 
národnom hospodárstve, ktorá bola na rok 2017 urèená štatistickým úradom SR vo výške 912,00 
eur. Na rok 2017 obecné zastupite¾stvo uznesením  schválilo navýšenie  k platu vo výške 10% . 
Môj súèasný plat: hrubá mzda je 1 656,00 eur, èistý príjem 1 220,61 eur. 

¼ubica Chlebová, starostka

-22-
Pokaèovanie na str. 23

Pokaèovanie zo str. 21

všetky podklady k podaniu žiadosti na stavebné úpravy budovy kultúrneho domu, zrealizovali 
verejné obstarávanie a žiados� v novembri 2017 podali.

· Vypracovali sme projekt na kamerový systém, žiados� nebola v roku 2016 podporená z 
dôvodu nedostatku finanèných prostriedkov. Preto sme v roku 2017 podali žiados� aj na Žilinský 
samosprávny kraj, kde sme získali podporu vo výške 500,00 eur. Z vlastných zdrojov sme použili 
prostriedky vo výške 3352,00 eur  na zakúpenie servera a kamier.

· Z projektu cezhraniènej spolupráce sme použili jednu z mäkkých aktivít pod názvom 
„Kuruckým chodníèkom“ a podali žiados� o finanènú podporu na SPP. Tu sme získali podporu vo 
výške 5 000,00 eur. Zakúpili sme lavièky, smetné koše, stojany na bicykle. Tieto budú umiestnené 
v obci v jarných mesiacoch budúceho roku. Veríme, že oddychové zóny  na kuruckom chodníèku 
obcou splnia svoj úèel a nebudú poškodzované.

· V auguste sme pracovali na projektovej dokumentácii „Stavebné úpravy hasièskej 
zbrojnice“. 

Pripravili sme vyjadrenia k ohláseniu stavebných úprav a následne aj k podaniu žiadosti na 
Ministerstvo vnútra. V I. kole sme neboli podporení, budú vyhlásené nové výzvy, do ktorých sa 
urèite zapojíme a verím, že v II. kole budeme úspešní.

3. Èo plánujeme v roku 2018?

A) Máme vypracovanú projektovú dokumentáciu na technickú vybavenos� v lokalite Pod 
Èelec.  Jedná sa rozšírenie vodovodu, kanalizácie, verejné osvetlenie a komunikáciu s chodníkom 
v tejto lokalite. V minulom období sme pripravili podklady pre územné konanie. Postupne sme 
odkúpili pozemky od fyzických osôb a Slovenského pozemkového fondu. Pripravili podklady pre 
vodoprávne  konanie v mesiaci december 2017 a stavebné povolenie. Budeme pripravení a v 
prípade vyhlásenia výzvy sa môžeme uchádza� o finanèné prostriedky.

B) Už v roku 2010 bol vypracovaný geometrický plán na odèlenenie pozemkov pod miestnu 
komunikáciu pri Èrmníku (od rodinného domu p. Hudáka k domu Urbárskeho spoloèenstva). 
Taktiež boli pripravené kúpne zmluvy na odkúpenie pozemkov od fyzických osôb. Z dôvodu, že 
katastrálny úrad niektoré pozemky evidoval ako vodné plochy a po¾nohospodársku pôdu, nebol 
zápis geometrického plánu zrealizovaný. Koncom roku 2016 sme sa k riešeniu problému vrátili. 
Bolo nutné vyhotovi� nový geometrický plán, oslovi� vlastníkov pozemkov so žiados�ou o súhlas 
so zmenou druhu pôdy. Následne sme pripravili podklady k žiadosti na Okresný úrad L. Mikuláš 
Pozemkový a lesný odbor k vyòatiu po¾nohospodárskej pôdy. Tento krok máme za sebou, pôda je 
vyòatá, geometrický plán zapísaný. Súbežne prebiehali jednania s Vodohodpodárskym podnikom 
Povodie Váhu oh¾adom vydania súhlasu na vyòatie vodnej plochy. Stále èakáme na ich písomné 
vyjadrenie, ktoré urgujeme. Po vyòatí vodnej plochy sme pripravení rieši� kúpne zmluvy, 
prevzia� pozemky do majetku obce. Následne bude vypracovaná projektová dokumentácia na 
miestnu komunikáciu v tejto èasti. Ostáva nám dotiahnu� jednanie oh¾adom výmeny pozemku vo 
vlastníctve obce a pozemkov vo vlastníctve p. Šavrtku , p. Šavrtkovej a Bolvanskej. 

C) V tejto lokalite bol v roku 2007 uložený kanalizaèný zberaè na súkromnom pozemku 
p.Janotkovej a p. Šavrtku, p. Šavrtkovej a Bolvanskej. Nebola však podpísaná zmluva o uložení 



NA LUCIU

Na Luciu chodili pastieri vybera�• koledu ako aj na Katarínu. Od Lucie sa znaèili  a 

sledovali dni. Aký bol prvý deò, že taký bude január, aký druhý deò, taký bude 

február..... Dievèatá odhrýzali z jablka od Lucie do Štedrého dòa každý deò po 

troške. Keï zazvonil zvon na Štedrý deò, dievèa vyšlo na dedinu a tak ako sa volal 

prvý mládenec, ktorého stretlo, tak sa bude vola� aj ten, za ktorého sa vydá. Na Luciu 

sa rozprávali rôzne príbehy o strigách.

NA MIKULÁŠA

Na Mikuláša chodili po domoch ,,èudá“ so zvonèekom. Strašili deti, že príde 

Mikuláš, aby poslúchali.  Za Mikuláša sa obliekol niekto z rodiny, doniesol de�om 

nejaké ovocie alebo malý, doma vyrobený darèek.

NA ŠTEDRÝ DEÒ

Na Štedrý deò sa doobeda pieklo a upratovalo ako v sobotu. Poobede sa zaèala 

pripravova� veèera. Stôl prikryli bielym ¾anovým obrusom, na ktorý dali chlieb, so¾ a 

cesnak. Na prípitok bola hriata vodka a potom si dali cesnak, aby boli celý rok zdraví. 

Na veèeru bol kyse¾, mäso z kyse¾a a opekance s makom. Opekance sa zaniesli aj 

ovciam a vtáèkom. O 19:00  hodine sa šlo do kostola. Vianoèné stromèeky boli živé, 

ozdobené jablkami, orechami, medovníkmi, kockami cukru zabalenými v staniole.  

Darèeky sa vtedy nedávali, lebo ich nebolo za èo kúpi�.  Pod stromèekom nemali niè.

BOŽIE NARODENIE

Ráno si doma zaspievali, pomodlili sa a naraòajkovali (káva, chlieb, koláè). ¼udia 

v tento deò nechodili ani na návštevy. Ráno chodili deti vinšova�, za èo dostali koláè 

a peniažtek (20, 50 halierov).  O 10:00 hodine sa šlo do kostola do Liptovského Petra 

a poobede o 14:00 hodine sa šlo do kostola vo Vavrišove.

NA ŠTEFANA

Ráno sa šlo do kostola do Liptovského Petra. Poobede sa mládež pripravovala na 

divadlo, ktoré sa hralo veèer. Na Štefana sa navštevovali celé rodiny. Pohostili sa 
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V pouèno-zábavnom a hospodárskom èasopise Vlas�• a Svet vydaného 
3 0 .  m a r c a  1 9 1 3  b o l  u v e r e j n e n ý  n a s l e d u j ú c i  è l á n o k .  
Èlánok poskytol Michal Šesták)

Našli sme v archíve

Originálny prepis

Vavrišovo, (st. liptovská), v marci.

Ctený pán Redaktor! Vaše novinky aj  u nás 

radi èítame, preto prosím o uverejnenie tohto 

môjho dopisu. Naša obec má asi 900 duší, 

ktorí sme takmer samí ro¾níci. Ale len cez 

zimu sme doma pri gazdovstve. Keï 

zavítajú teplejšie èasy, odchádzame za 

murárèinou do iných stolíc a gazdovská 

sveríme zväèša na naše ženièky, ktoré 

pomocou nájomníkov obsejú role a aj zväèša 

pokosia, lebo my chlapi prijdeme domov len 

na Jakuba na týždeò na dva trávy kosi�•a 

potom zas odíme, tak že sa ve¾aráz len pred 

samými Vianocmi vrátime domov na zimu. 

Po iné roky o tomto èase od nás už ve¾a 

murárov odchádza do sveta, ale teraz sú ešte 

všetcia doma, lebo u nás panujú také zimy, 

že sa obávame, že nám statok pomrzne 

v maštaliach.

Naši gazdovia majú ve¾ké 

výdavky, ktoré vynášajú roèite 20 000 

korún, lebo majú ve¾ké horné grunty 

poodkupované a ktoré zväèša ammortisujú. 

I teraz pred rokom odkúpil urbár krèmu, 

ktorá bola v rukách židovských. To nás tiež 

stálo 15 000 korún, ale sme aspoò radi, že 

máme v krème svojho èloveka, ktorý nám 

statoène platí 1200 korún roènej árendy. S 

týmto by sme teda boli spokojní, ale máme v 

obci aj druhú krèmu, ktorá je majetkom 

samého krèmára. Obèania túto krèmu chceli 

vyárendova  a na iný cie¾ upotrebi , lenže ju 

majite¾ nedal obèanom do árendy, lež zase 

len krèmárovi. A keï sú v obci dve krèmy, to 

je len príležitos� ku rušeniu pokoja. Lebo sú 

¾udia, ktorým je nie dos� posede  si v jednej 

krème, lež zajdú i do druhej, opijú sa a 

potom rušia pokoj dediny. Náš obecní 

krèmár sa osvedèil, že keï v obci bude len 

jedna krèma, tá v nede¾u celý deò bude 

zavrená a v robotnie dni len do 9. hodiny 

veèer bude otvorená. V tejto záležitosti sme 

už aj u vrchnosti zakroèili a teraz len 

prosíme, aby naša prosba bola vyslyšaná, 

žeby sme pri najlepšom pokoji mohli 

nažíva .

                                                  Vavrišan

� �

�

�



Narodili sa: 

Matúš Grünvaldský

Laura Lehotská

Matúš Debnár

Diana Belovièová

Elizabeth Krivošová

Diana Skalièanová

KOLOBEH ŽIVOTA

Opustili nás:

Vladimír Porubský

Mária Tomèíková

Arpád Šarišský

Jolana Šramová

Pavol Šavrtka

Jaroslav Adl

¼udmila Hudáková

Peter Surovèek

Otília Majerèíková

Darina Holibová
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„Ale prosím nezabudnú� na vianoèné peèivo,“ zamrmlal medveï, „to je hlavné, ak by 
sladkostí nebolo, radšej sa zrieknem Vianoc.“

„Urob ako ja,“ prehodil jazvec, „leòoši�• a spa�, také sú skutoèné Vianoce, aspoò raz sa 
poriadne vyspa�!“

„A ch¾asta�,“ podhodil  vôl, „poriadne si ch¾astnú� a potom drichma� ...“

... do toho ale zavreš�al:  „Au!," lebo osol mu vsadil jednu poriadnu pod rebrá:

„Ty vôl, ty už vôbec nemyslíš na die�atko??“

A vôl zahanbene sklonil hrivu a ticho pošepkal:  „To die�a, áno, toto die�atko predsa je 
najhlavnejšie na Vianociach.“

„No ale poèkajte,“ prihlásil sa ešte raz osol,  „èi o tom ¾udia ešte vedia?“ 

                                                                                           (Z internetu, preklad Stupkovci)
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Srdeène blahoželáme jubilantom:
Mgr. Beòová Katarína

Elena Janotková

Vìra Dzuriaková

Mária Šintajová

Mária Plávková

Milan Lizúch

Lida Trepáèová
Marta Vrlíková

Eva Karasová

Mária Krivošová       
Eva Kristelová

Emília Majerèíková

O¾ga Perdeková

Tatiana Perdeková

Dušan Plávka

Elena Šuchtárová

Božena Beòová

Milan Dzuriak

Otto Majerèík

Emília Majzlíková

Emília Adlová

Pavel Šramo

Nadežda Štrbová

Pokaèovanie zo str. 25

pálenkou, klobásou, slaninou. Veèer hrala mládež divadlo a potom bola až do rána 

zábava.

STARÝ ROK

Poobede sa zaèala vari� veèera. Varil sa kyse¾, do ktorého sa dali hríby, sušené slivky a 

hrušky, údené mäso a klobása. Pred veèerou si zaspievali a pomodlili sa. Po veèeri šli 

všetci do kostola. Nový rok èakali pred vežou (pred dvanástou). Keï zazvonilo a 

skonèil sa starý rok, ¾udia zaspievali pieseò ,, Starý rok míjí v té dobì,,. Na privítanie 

Nového roku zase zazvonilo a ¾udia zaspievali pieseò ,, Nový rok zase k nám prišiel,,. 

Potom si navzájom priali a vinšovali.

NOVÝ ROK

Deti chodili vinšova� po domoch, za èo dostali peniažky a koláèe. Na obed jedli 

polievku so širokými rezancami, kapustu a údenú šoudru (šunku) alebo údené rebrá 

z prasa�a.

NA TROCH KRÁ¼OV

Ráno aj poobede sa šlo do kostola. Traja chlapci prezleèení za troch krá¾ov chodili 

vinšova� po dedine. Za vinšovanie dostali peniaze, koláè, slaninu (vypi� nie).

       Zvyky a tradície porozprávala  Zuzana Vrlíková a Jolana Krivošová v roku 1994.     

               Sú uvedené v knihe Zvyky a obyèaje obce Vavrišovo.

Raz diskutovali zvieratká o Vianociach. Hádali sa, èo je na Vianociach asi najhlavnejšie. 

 „To je úplne jasné,“ hovorila líška, „aké by boli Vianoce bez peèenej husi!“ 

„Sneh,“ zamruèal ¾adový medveï, „ve¾a snehu!“ A nadšene sníval: „Chcem oslavova�• 
biele Vianoce!“

Srnka vravela: „Ale ja potrebujem stromèek, ináè nemôžem slávi� Vianoce.“

„Ale nie tak ve¾a svieèok,“ zahúkala sova, „musí by�• prítmie a prijemná atmosféra. Hlavne, 
aby bola pohoda.“

„No, ¾udia musia vidie� moje nové šaty,“ hrdo prehlásil páv. „Ak nedostanem nový oblek, 
Vianoce nemajú pre mòa cenu.“

„A ozdoby,“ zakrákala straka, „každé Vianoce nieèo dostanem: prsteò, náramok, brošòu 
alebo retiazku, to je pre mòa tým najkrajším.“

Zvieratká o Vianociach

Pokaèovanie na str. 27
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Jak jsem poznal Vavrišovo
Když tak pøemýšlím nad místy na Slovensku, které jsem mìl možnost navštívit a 
probírám všechny  pøátele, které jsem na svých cestách poznal, vždy se mi jako 
první vybaví obec Vavrišovo. Obec, kterou jsem nìkolikrát projíždìl pøi svých 
cestách do Vysokých Tater. Tehdy jsem vùbec netušil, že ji budu pravidelnì 
navštìvovat každým rokem a tak nìjak mi pøiroste k srdci.

Zaèalo to tím, že mne oslovil starosta z obce Tvarožná u Brna pan František 
Kopecký, s kterým jsem se znal již spoustu let díky rekonstrukcím bitvy u Slavkova. 
Vysvìtlil mi, že se na nìj obrátila skupina nadšencù, kteøí mají zájem provést 
rekonstrukci historických událostí, které se staly na území jejich obce a jestli bych 
nebyl ochoten jim nìjak pomoci díky mým zkušenostem s podobnými 
rekonstrukcemi. Slovo dalo slovo a najednou jsem stál v obci, která se mi 
postupem èasu zapsala do mého života a myslím, že nejspíš již natrvalo. Mìl jsem 
to štìstí, že jsem byl pøítomen u zrodu tradice, která se udála v dávné minulosti a 
na kterou se vzpomnìlo v rámci 300 letého výroèí. Návrat událostí, které se 
krutým a nesmazatelných zpùsobem zapsaly do historie obce. Rekonstrukce 
tìchto událostí se zároveò staly i možností se s nimi vyrovnat, aby se na nì nikdy 
nezapomnìlo.

Poznal jsem historii i souèasnost obce, poznal jsem spoustu obyvatel obce, 
vìtšina se mi stala pøáteli. Mìl jsem a stále mám možnost sledovat zmìny, které se 
v obci za ten èas, po kterou ji navštìvuji, utváøí. Obec rozkvétá, lidé se scházejí a 
sousedská aktivita neustále roste. Staèí se podívat na webové stránky obce. 

Máme také spoustu krásných obcí na našem Valašsku a také jako mnozí z vás ve 
Vavrišovu  i mi máme v našich obcích své koøeny. Mít svùj domov a také možnost 
se do nìj vracet je krásné a ten pocit hrdosti s toho, co ta má obec dokázala, to vše 
nás pøes všechny hranice spojuje.

A proto v tento èas pøeji všem ve Vavrišovì Š�astné a Veselé vánoce a ještì 
š�astnìjší a úspìšnìjší rok 2018. Vivat Vavrišované, jen dále naši pøíhranièní 
pøátelé. Vivat Kuruci.

Libor Fojtù, pøedseda Valašského sboru portášského hlavním sídlem ve Valašské 
Bystøici
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RETRO BEH MEDZI HUMNAMI
Pre všetkých, ktorí mali chu�• spravi  nieèo pre svoje zdravie, otestova  sily, èi 

vytrvalos  alebo sa len tak zabavi�, bol 22.7.2017 pripravený Retrobeh medzi 

humnami vo Vavrišove.

� �

�

Pre milovníkov športu alebo len 

návštevníkov ho pripravili èlenovia 

Telovýchovnej  jednoty Liptov 

Vavrišovo. A nielen to, kultúrnou 

vložkou sa mohli popýši� žienky 

z Vavrišova krásnou spartakiádnou 

skladbou, kde všetky vekové kategórie 

žien sa dali dokopy a ukázali krásu a 

ladnos� pohybu.

Do retrobehu sa zapojili vekové 

kategórie od škôlkárskych detí po 

seniorov, ktorí svojou rivalitou ukázali, že nepatria do šrotu, vedia sa zapoji�, ale i 

posrandova�. Po tomto výkone boli najlepší odmenení medajlami ako aj retro 

dobrotami.

Ïakujeme Telovýchovnej jednote a tešíme sa na III. roèník.

                                                                                                Daša Gardošová

Vinšujeme Vám tieto vianoèné sviatky, Krista Pána narodenia. Dobrého 
zdravíèka a na stôl chlebíèka, do duše radosti, do srdca svornosti. Do 
Nového roku š�astia - lebo je krásne, zdravia  - lebo je vzácne, lásku - lebo jej 
je málo a všetko, èo by za to stálo. 
Požehnané sviatky všetkým praje rodina Murphy z Vancouveru 
                                                                      (Anna Vrlíková)

Vinšujeme Vám tieto vianoèné sviatky, Krista Pána narodenia. Dobrého 
zdravíèka a na stôl chlebíèka, do duše radosti, do srdca svornosti. Do 
Nového roku š astia - lebo je krásne, zdravia  - lebo je vzácne, lásku - lebo jej 
je málo a všetko, èo by za to stálo. 
Požehnané sviatky všetkým praje rodina Murphy z Vancouveru 
                                                                      (Anna Vrlíková)

�

II.roèník
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Joga je jeden z najstarších systémov na svete, ktorý zjednocuje telo, dušu a 
myse¾. Slovo joga pochádza zo sanskritu a znamená zjednotenie. Dnes pod 
pojmom rozumieme najmä fyzické, mentálne i spirituálne cviky. 
Najdôležitejšou esenciou jogy je pohyb vedomo zladený s dychom. A dych 
znamená život. 

Joga je vhodná pre každého a pre všetky vekové kategórie. 

Má širokú škálu pozitívnych úèinkov. Priaznivo pôsobí na správne 
fungovanie ¾udského tela, znižuje krvný tlak a rozprúdi metabolizmus. 
Normalizuje trávenie a vyluèovanie.  Pri cvièení sa telo nachádza v 
pozíciách, ktoré pôsobia na ž¾azy s vnútornou sekréciou. Tým stimulujú 
tvorbu hormónov, èo zlepšuje èinnos� vnútorných orgánov. Cvièením jogy 
možno dosiahnu� zlepšenie fungovania obehového a lymfatického systému a 
odstráni� toxické látky z tela. Prehlbuje a zlepšuje dýchanie.  V neposlednom 
rade redukuje telesný tuk.

Priaznivo  pôsobí aj na chrbticu a celý pohybový aparát. Uvo¾òuje a 
posilòuje stuhnuté a skrátené svalstvo, zlepšuje pohyblivos� a èinnos� kåbov. 

A v neposlednom rade u¾aví našej psychike. Cvièením jogy sa posilòuje 
nervový systém, zbavuje nás stresového hormónu a prináša pozitívne 
myslenie. Rozvíja koncentráciu. Odstraòuje celkové napätie, odbúrava stres 
a vedie k celkovej revitalizácii nášho organizmu, mentálnej oèiste a zvýšeniu 
výkonnosti i kreativity.

Cvièeniu jogy sa zaèalo v zimnom a jarnom období venova� aj pár žien a mužov z 
Vavrišova. Na cvièenie využívali priestor ve¾kej zasadaèky v budove obecného 
úradu. Opä� je tu zima, viac èasu venova� sa v podveèerných hodinách sebe, svojmu 
zdraviu, psychickej pohode. Cvièenie jogy je vhodné pre každú vekovú kategóriu. 
Ak máte záujem o cvièenie jogy, kontaktujte p. Katarínu Slovák, è. d. 210. 
K cvièeniu potrebujete len podložku (karimatku), dodržiava� pitný režim, chu� 
stretnú� sa s dobru partiou a urobi� nieèo pre seba.

   Katarína Slovák

 joga 

JOGA
Zdravie

Blíži sa vianoèný èas, kedy si sadáme k slávnostne prestretému stolu, 
aby sme sa spoloène tešili z jedineènej sily, ktorej hovoríme rodinné 
puto. Vianoce a Nový rok sú obdobím, kedy sa každý snaží by� so 
svojimi blízkymi, kedy si viac uvedomujeme silu lásky, ¾udskosti, úcty a 
pokory. 
S nostalgiou a láskou spomíname na našich blízkych, ktorí už nie sú 
medzi nami a ktorí nám nielen poèas vianoèných dní ve¾mi chýbajú.
Prajem Vám, milí rodáci, aby èarovná atmosféra Vianoèných sviatkov 
zostala v našich srdciach a skutkoch èo najdlhšie. Prajem Vám do 
nasledujúceho roka 365 dní prežitých v zdraví, š�astí, láske, pokoji a 
vzájomnom porozumení.

                                      Janka Bartková (rodená Karasová)

Na Vianoce f¾ašu dobrého moku,ve¾a zdravia a pohody v Novom roku. 
Kapra, èo má málo kostí, ku kaprovi ve¾a hostí a darèekov do sýtosti. 
Nech rados�• a š�astie vládne u Vás doma, Nech zïaleka obchádza 
Vás neš�astie a smola. 

          Veselé Vianoce prajú Derevjanikovci (New York, USA).

Blíži sa vianoèný èas, kedy si sadáme k slávnostne prestretému stolu, 
aby sme sa spoloène tešili z jedineènej sily, ktorej hovoríme rodinné 
puto. Vianoce a Nový rok sú obdobím, kedy sa každý snaží by� so 
svojimi blízkymi, kedy si viac uvedomujeme silu lásky, ¾udskosti, úcty a 
pokory. 
S nostalgiou a láskou spomíname na našich blízkych, ktorí už nie sú 
medzi nami a ktorí nám nielen poèas vianoèných dní ve¾mi chýbajú.
Prajem Vám, milí rodáci, aby èarovná atmosféra Vianoèných sviatkov 
zostala v našich srdciach a skutkoch èo najdlhšie. Prajem Vám do 
nasledujúceho roka 365 dní prežitých v zdraví, š�astí, láske, pokoji a 
vzájomnom porozumení.

                                      Janka Bartková (rodená Karasová)

� �
�

Na Vianoce f¾ašu dobrého moku,ve¾a zdravia a pohody v Novom roku. 
Kapra, èo má málo kostí, ku kaprovi ve¾a hostí a darèekov do sýtosti. 
Nech rados • a š astie vládne u Vás doma, Nech zïaleka obchádza 
Vás neš astie a smola. 

   Veselé Vianoce prajú Derevjanikovci (New York, USA).
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